



datum	dinsdag 21 februari 2017 van 20.00 uur tot 21.45 uur
aanwezig	Henny Ekelschot (voorzitter), Marieke van Noort (Progressief Woerden), Theo Peters (Inwonersbelangen), Arjan Noorthoek (CDA), Geert Jan Eissens (D66), Simon Brouwer (ChristenUnie/SGP), Stefan van Hameren (VVD), Wout den Boer (STERK Woerden), Jaap van der Does (LijstvanDerDoes), Victor Molkenboer (burgemeester), Erwin Geldorp (griffier) en Onno Vliegthart (adj. griffier/verslag).
afwezig	Elias Bom (STERK Woerden), Heerd Jan Hoogeveen en Hendrie van Assem (Inwonersbelangen)

1. Opening en vaststelling agenda

De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur en heet de aanwezigen welkom. De leden Bom, Hoogeveen en Van Assem laten zich vervangen door fractieleden. De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

2. Mededelingen

Er zijn geen mededelingen.

3. Vaststellen besluitenlijst vorige vergadering

- Het Presidium stelt de besluitenlijst van de vergadering van 9 november 2016 ongewijzigd vast.
- Naar aanleiding van de besluitenlijst geeft de burgemeester een update over de actie werkbezoek Gouda. De ambtelijke en bestuurlijke contacten hierover zijn gelegd en binnenkort zal een datum met de griffie worden afgestemd.

4. Actiepunten/planning

- *Actie Denktank Inwoner & Raad*: na korte bespreking wordt de griffie gevraagd om de leden van de Denktank te vragen naar de behoefte aan een nieuwe bijeenkomst.
- De actiepuntenlijst wordt met inbegrip van bovengenoemde aanpassing vastgesteld.

5. Actualiteiten

Ervaringen vergadercentrum (algemeen)

- Over het algemeen zijn de leden gematigd positief over het vergadercentrum als (noodzakelijke) tijdelijke locatie. De raadzaal heeft niet de gewenste uitstraling als raadzaal, maar als overbruggingslocatie voldoet het. Het is niet gewenst om bijzondere raadsvergaderingen en grotere bijeenkomsten te houden in deze zaal.
- De **burgemeester** reageert hierop door aan te geven representatieve bijeenkomsten zoveel als mogelijk op andere locaties zullen plaatsvinden.
- De zichtlijnen in de raadzaal vanaf de positie van voorzitter/griffier/portefeuillehouders richting een aantal vergaderdeelnemers (en andersom) zijn niet goed. De griffie zal dit opnemen met de projectleider huisvesting om te bezien of de voorzitterstafel naar voren kan worden verplaatst.
- Ook blijken er nog problemen te zijn met de toegang tot het vergadercentrum met de druppel.
- Als groter probleem wordt verwacht de klimaatbeheersing in de vergaderzalen, met name in de warmere maanden. De griffie neemt hierover contact op met de projectleider huisvesting om te bezien welke mogelijkheden er zijn om de zaal te koelen.

Behoeftetepeiling uitslagenavond Kamerverkiezingen 15 maart

- Het vergadercentrum wordt ongeschikt bevonden als representatieve/informele locatie voor de uitslagenavond op 15 maart. Afgesproken wordt dat burgemeester en griffie contact



opnemen met Plein 7 om de avond daar te houden, waarbij men rekening moet houden dat een uitslag niet eerder dan 00.30 uur verwacht wordt.

- Verzocht wordt om het bijwonen van de uitlagenavond door inwoners actief te promoten.

Organisatie U10 Beraad(t) in Woerden (september)

Op 27 september is Woerden aan de beurt om het U10 Beraad(t) te organiseren. Een locatie wordt nog gezocht. Te zijner tijd zal een beroep worden gedaan op de raadsleden voor deelname en een actieve bijdrage aan de bijeenkomst.

Brief wethouder Koster inzake datalek (op verzoek van de heer Van Assem)

Dit komt aan de orde bij agendapunt 13.

Raadsbijeenkomst Omgevingswet (op verzoek van de heer Van Assem)

De heer **Peters** vraagt naar de planning rond de bijeenkomst over de Omgevingswet. De **griffier** antwoordt dat volgens planning dit in ieder geval voor de zomer zal plaatsvinden.

6. Concept-raadsvoorstel (17R.00094) inzake wijziging verordening op de rekenkamercommissie

Het Presidium wordt gevraagd een uitspraak te doen over het raadsvoorstel en het doorgeleiden naar de raadsvergadering van 23 februari 2017.

De leden van het Presidium zijn akkoord met het concept-raadsvoorstel en geleiden het stuk als hamerstuk door naar de raadsvergadering van 23 februari 2017.

7. Concept-raadsvoorstel (17R.00050) inzake invoeren spreektijdenregeling bij raads- en commissievergaderingen

Het Presidium wordt gevraagd een uitspraak te doen over het raadsvoorstel en het doorgeleiden naar de raadsvergadering van 23 februari 2017.

- De leden bespreken de het voorstel en discussiëren over nut en noodzaak van vastleggen van de regeling op deze wijze in de reglementen van orde. In meerderheid wordt geconstateerd dat het voorstel te strak geformuleerd is en mogelijk zijn doel voorbij schiet. Het voorstel gaat verder dan het experiment dat het afgelopen jaar is gehouden en dat is volgens de leden niet nodig. De regeling dient vooral pragmatisch en ruimhartig te worden uitgevoerd. Het wordt als onwenselijk gezien dat, indien de spreektijd op is, er op enig moment geen ruimte meer is voor een bijdrage van een fractie. De voorzitter en deelnemers aan de vergadering hebben een belangrijke rol om excessen in spreektijden tijdens een vergadering te voorkomen.
- De heer **Noorthoek** merkt hierbij op de voorgestelde regeling geen relatie legt tussen de spreektijd en de grootte van de fracties.
- Naar aanleiding van de discussie past de griffie het voorstel aan. Indien er tijdig voor de raadsvergadering van donderdag instemming is bij de leden over het aangepaste voorstel wordt het nog doorgeleid als bespreekstuk naar de raadsvergadering van 23 februari.

8. Concept-raadsvoorstel (17R.00081) inzake verlening ontheffing vereiste van ingezetenschap wethouder Haring

Het Presidium wordt gevraagd een uitspraak te doen over het raadsvoorstel en het doorgeleiden naar de raadsvergadering van 23 februari 2017.

- Het voorstel wordt doorgeleid naar de raadsvergadering van 23 februari als bespreekstuk. De heer **Peters** van de fractie van Inwoners geeft aan dat zijn fractie niet in zal stemmen met het voorstel. De fractie van Inwonersbelangen stelt consequent te handelen ten aanzien van besluiten over voorstellen inzake ontheffing van het vereiste van ingezetenschap.



- De leden bespreken de relatie tussen een nee-stem over dit voorstel en het aangaan van een bestuursakkoord. Er zijn verwachtingen gewekt over dit onderwerp bij de gesprekken over het bestuursakkoord. Een aantal leden geeft aan raadsbrede instemming voor de ontheffing het cruciaal te vinden voor de totstandkoming van een bestuursakkoord. De suggestie wordt gedaan om in plaats van tegenstem een stemverklaring af te geven.
- De heer **Peters** neemt de opmerkingen en overwegingen van de overige leden mee terug naar zijn fractie. Dat geldt hetzelfde voor de heer **Van der Does**.
- De volgorde van bespreking in de raadsvergadering blijft vooralsnog conform de voorlopige agenda van 23 februari, waarbij eerst het ontheffingsvoorstel aan de orde komt en daarna het bestuursakkoord, tenzij donderdag vóór de raadsvergadering blijkt dat er raadsbrede instemming is over het voorstel. In dat geval komt eerst het bestuursakkoord aan de orde, waarna bij besluitvorming over de ontheffing fracties zich desgewenst kunnen baseren op het bestuursakkoord.

9. Brief rekenkamercommissie Woerden inzake budgetreservering

Het Presidium wordt verzocht kennis te nemen van bijgevoegde brief.

De brief wordt voor kennisgeving aangenomen.

10. Verantwoordingsverslagen besteding fractiebudgetten 2016

Het Presidium wordt gevraagd of de afzonderlijke verantwoordingsverslagen akkoord zijn bevonden en kunnen worden gepubliceerd op de DLIS.

- Het ten laste van het fractiebudget declareren van cadeaus aan scheidend medewerkers van de ambtelijke organisatie of wethouders wordt besproken. Door de fracties wordt daar verschillend over gedacht.
- De heer **Van der Does** stelt wederom voor om het beheer van de fractiebudgetten over te hevelen aan de fracties en de administratieve verplichtingen bij de fracties te leggen. Afgesproken wordt dat het voorstel in een presidiumvergadering vóór de gemeenteraadsverkiezingen van 2018 opnieuw wordt besproken. Met het oog op de beoogde beperking van administratieve lasten is het gewenst dat een bepaalde keuze, voor het budget(beheer) óf bij de fracties óf bij de griffie, voor alle fracties gaat gelden.

11. Herziening gedragscode politiek ambtsdragers

- *Het Presidium wordt geconsulteerd over de concept gedragscode voor raadsleden en fractieassistenten en de concept gedragscode voor burgemeester en wethouders. Na de consultatie zullen de gedragscodes verder worden uitgewerkt en ter bespreking worden aangeboden voor de Presidiumvergadering van 5 april.*

Gesproken wordt onder meer over het ontbreken van rechtsgevolgen bij het niet naleven van de gedragscodes. De **burgemeester** geeft aan dat er weldegelijk op basis van de gedragscode politiek ambtsdragers in de afgelopen jaren zijn aangesproken.

- De heer **Eissens** geeft aan dat zijn fractie graag wil toevoegen dat een wethouder zich überhaupt niet direct dient te verbinden aan een commerciële partij. Naar aanleiding van een korte bespreking van het voorstel van de heer Eissens wordt geconstateerd dat op dit moment de gevolgen van een dergelijke toevoeging te verstrekkend lijken en moeilijk toe te passen op de praktijk, bijvoorbeeld in het geval van parttime wethouders. Het tekstvoorstel wordt nog getoetst door de griffie. Ter bespreking op 5 april zal een definitief concept door de griffie worden voorbereid.

12. Memo uitbreiding capaciteit griffie

Het Presidium wordt gevraagd een uitspraak te doen over bijgevoegde memo, waarin wordt voorgesteld de capaciteit van de griffie (beperkt) te vergroten.

Het Presidium gaan unaniem akkoord met het voorstel.



13. Memo commissie informatieveiligheid en privacy

Door de burgemeester is eerder toegezegd om een voorstel in te brengen inzake een commissie t.b.v. de raad inzake informatieveiligheid en privacy. Daartoe is bijgaande memo door collegezijde opgesteld.

Besproken en besloten wordt dat voor het openlijk in beslotenheid bespreken van het onderwerp geen aparte commissie hoeft te worden opgericht. Gebruik kan worden gemaakt van de reeds bestaande mogelijkheden voor besprekingen in beslotenheid.

14. Checklist kwaliteit raadsvoorstellen

Het Presidium wordt gevraagd kennis te nemen van bijgevoegde "checklist kwaliteit raadsvoorstellen". De griffier zal ter vergadering een korte update geven m.b.t. de voortgang van dit traject.

- De griffier geeft een korte update over het traject. De griffie is betrokken bij de ambtelijke werkgroep die uitvoering geeft aan de nadere uitwerking van de checklist, de verbetering van het opstellen van raadsstukken, verbeterde formats en het implementatietraject in de ambtelijke organisatie.
- Vanuit het Presidium worden de suggesties gedaan om de samenhang met moties en amendementen expliciet onderdeel te laten uitmaken van het voorstel en zo mogelijk te werken met hyperlinks naar relevante stukken in het voorstel.

15. Deelname in bestuur dorps-/wijkplatform en het zijn van (raadslid)/fractieassistent

Enkele leden van het Presidium hebben aangegeven nader van gedachte te willen wisselen over het zijn van fractieassistent en het tegelijkertijd deel uitmaken van een bestuur van een dorps-/wijkplatform.

De leden bespreken de wenselijkheid van het combineren van bepaalde bestuurlijke (neven)functies met het raadslidmaatschap en het fractieassistentschap. Hoewel dit kan leiden tot problematische situaties is het ook evident betrokkenheid van politiek ambtsdragers in de samenleving en organisaties een meerwaarde kan hebben. In het geval dat er geen sprake is van wettelijke incompatibiliteiten bestaat er vooral het belang van fracties om transparant te zijn en zo mogelijk moeilijkheden en rolvermenging te voorkomen. Indien er toch eventuele 'schade' of negatieve aandacht voorkomt uit de vermenging van functies komt dat voor rekening van de desbetreffende fractie.

16. Rondvraag

Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag.

17. Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering om 21.45 uur.